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كرباسچي:این7نفرحاصلیاركشي
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هنوز يك سال نش��ده كه اصلاح طلبان در تهران توانستند 
تمامي صندلي هاي ش��وراي ش��هر را تصاح��ب كنند، جز 
بحث هاي حاشيه اي، برخي تغيير نام ها در مورد خيابان هاي 
تهران و جلسات انتصاب و استعفا و در نهايت گذراندن وقت 
در توئيتر و تلگرام عملكرد چندان مفيدي را از جانب اعضاي 
شوراي شهر پايتخت شاهد نبوديم. غلامحسين كرباسچي، 
فعال اصلاح طلب و شهردار سابق تهران نيز به تازگي با كنايه 
به شوراي ش��هر تهران گفته است كه »شما فقط چهار سال 
وقت براي خدمت رس��اني به مردم داريد كه يك سال آن را 
تلف كرديد. « اظهارات كرباسچي در حالي است كه او متهم 
رديف اول شكل گيري چنين شورايي است و نقش اصلي را 
در بستن ليست انتخاباتي اصلاح طلبان براي شوراي شهر بر 
عهده داشت. ليستي كه گفته شد كرباسچي براي قرار دادن 

نام افراد در آن، 2 ميليارد از آنها گرفته است. 
او همچنين ليست هفت نفره كانديداهاي شهرداري را تماماٌ 
حاصل ياركشي حزبي اعضاي ش��وراي شهر دانسته و گفته 
اس��ت: تصور نمي كنم كارايي و توان اجرايي يك ش��هردار 
ملاك انتخاب اعضاي شوراي شهر تهران براي انتخاب اين 

هفت نفر بوده باشد. 
احمد حكيمي پور، فعال اصلاح طلب نيز كه خود سابقه چند 
دوره عضويت در شوراي شهر تهران را دارد، در مصاحبه با 
ايرنا از تعلل شوراي ش��هر تهران براي انتخاب يك شهردار 
خ��وب انتقاده ك��رد و در ضم��ن آن گفت كه »ش��ورا بايد 
خارج از هياهو و حاش��يه، كار خود را انج��ام داده و نتيجه 
را به مردم اعلام كند. متأسفانه ش��ورا اسير فضاهايي شده 

كه برايش ساخته مي ش��ود. انگار بعضي از دوستان بيشتر 
براي گروه ه��اي تلگرامي كار مي كنند تا براي مردم ش��هر 
تهران. « حكيمي پور در بخش ديگري از صحبت هاي خود 
نيز مي گويد: »نشانه هاي ناش��كري را در روند شوراي شهر 
مي بينم. امروز متأسفانه دوستاني كه زماني تحريمي بودند و 
من مطمئنم شناسنامه شان مهر انتخابات سال 92 را ندارد، 
دوباره ميدان دار شده اند و دارند جريان اصلاحات را از فضاي 
حقوقي به س��مت فضاي راديكال مي برند و به اين شكل به 

مديريت شهري آسيب مي زنند. «

فرافکنيبهسبک
روزنامهدولتيایران

»نمی دانم چط��وری از روی عكس های م��ن فهميدند كه 
جاسوس هستم. اين فعاليت های تشكيلاتی برای زدن دولت 

و نااميدكردن نخبه ها برای بازگشت است.«
عبارت بالا بخشي از گفت وگوي تفصيلي روزنامه دولتي ايران 
با كاوه مدني معاون سابق آموزش و پژوهش سازمان حفاظت 
محيط زيست است كه روز گذش��ته منتشر شده است. كاوه 
مدني كه گفته مي شد اسفند ماه سال گذشته به دليل برخی 
اتهامات بازداشت و سپس آزاد شد از سمت خود استعفا داد و 
اين استعفا مورد پذيرش عيسی كلانتری قرار گرفت. خبري 
كه محمود صادقی، يكی از نمايندگان اصلاح طلب تهران در 
مجلس 27 اسفند درباره آن نوشت: » امروز از يك منبع موثق 
شنيدم  كاوه مدنی معاون س��ازمان حفاظت محيط زيست، 
ايران را ترك كرده است. همسر او نيز كه ممنوع الخروج شده 
بود با رفع ممنوع الخروجی كش��ور را ترك كرد.« مدني در 
گفت  وگوي خود با روزنامه ايران درباره ماجرای استعفايش 

گفته است: » افرادی كه عكس های خصوصی و قديمی من 
را در ش��رايط خاص و بدون مجوز قضايی منتشر كردند، به 
اعتقاد من، افراد چندان معتقد و با وجدانی نيستند. در چنين 
شرايطی، كار كردن خود را به صلاح نمی دانم. « اشاره او به 
انتشار كليپي است كه ادعا شده بود، مربوط به رقصيدن مدنی 
در ساختمانی متعلق به كشورمان در مالزی است. حال اصرار 
روزنامه اي��ران مبني بر اينكه كاوه مدني با انگ جاسوس��ي 
مجبور به ترك ايران شده است، قابل درك نيست. حكايت 
روزنامه ايران و كاوه مدني حكايت كساني است كه خودشان 

مي كشند و خودشان هم سر قبرش گريه مي كنند.! 
مدني البته بي آنك��ه درباره تابعيت خ��ود توضيحي صريح 
بدهد به برخی از نمايندگان كه می گوين��د كاوه مدنی اگر 
تابعيت ندارد چطور در كشور ديگر كار می كند اشاره كرده و 
گفته است: از مسئولان وزارت امورخارجه می خواهم درباره 
»ويزای كار« برای آنها توضيحاتی ارائه كند تا در جريان قرار 
بگيرند كه حتماً نبايد تبعه آن كشور باشيد. بخش خنده دار 
اين گفت وگو ، تيتري است كه در صفحه اول روزنامه براي آن 
انتخاب شده است: »انگ جاسوسي، اقدامي براي زدن دولت 
و نااميد كردن نخبگان از بازگشت است.« ادعايي كه رييس 
جمهور روز گذشته در نشست خبري خود در تبريز مهر بي 
اعتباري بر ان زد. دكتر روحاني گفت: نخبگانی كه در طول 
چند سال اخير به كشور بازگشتند طبق گزارشی كه ديديم 
حدودا روزی يك نخبه به ايران بازمی گردد و سال گذشته 
شاهد ۳۰۰ نخبه ايرانی به كش��ور بوديم. نخبگان ايرانی در 
كش��ورهای مختلف جهان صاحب ش��غل و جايگاه خوبی 
هستند و اين تعداد نخبه ايرانی كه به كشور بازگشتند هم از 

اين قاعده مستثنی نبودند.

فاصله گيري شوراي شهر از اهداف
فلسفه وجودي و هدف از تشكيل شوراهاي اسلامي شهر و روستا با استنتاج از 

اصول هفتم و صدم قانون اساسي عبارت است از:
روس��تا و  ش��هر  ام��ور  اداره  در  م��ردم  دادن  مش��اركت   -1 

2- تفويض امور به نهادهاي محلي 
۳- استفاده از خرد جمعي براي اداره هر چه بهتر شهر و روستا

4- پاسخ گو نمودن نهادها و ادارات محلي به مردم
م��ردم  ب��ا  اجراي��ي  مس��ئولان  فاصل��ه  ب��ردن  بي��ن  از    -5 

6- خروج دولت از تصدي گري 
7- تمزكززدايي از مديريت اجرايي كشور 

8- توزيع منطقي قدرت
9- افزايش مشاركت پذيري سياسي مردم

1۰- ايجاد زمينه هم افزايي براي ارائه خدمات بهتر و سريع تر.
اما آنچه در يك سال گذشته در اقدامات و مواضع شوراي شهر تهران مشاهده 
مي شود جلوه هايي از پلشتي ، لجاجت  و زشتي هاي بازي حزبي و ترجيح منافع 
حزبي بر سالم سازي محيطي، رفع و دفع موانع زندگي، آسايش و آرامش مردم 

و منافع ملي است. 
شوراي اسلامي دوره پنجم شهر تهران در نخستين گام پس از انتخاب به رغم 
هشدارهاي بسياري از دلس��وزان و دستگاه هاي نظارتي و امنيتي بر انتصاب 
آقاي نجفي به عنوان شهردار تهران اصرار ورزيد. نتيجه اين اقدام لجوجانه از 
دست رفتن فرصت هاي يك ساله در ارائه خدمات مناسب به شهروندان تهراني 
بود. خاطره تلخ سوءمديريت و ناتواني در اداره شهر در تنها برف تهران هرگز از 

يادها پاك نخواهد شد. 
اردوگاه اصلاحات و اعضاي شوراي شهر كه مهندس هاشمي را بهترين گزينه 
براي تصدي سمت شهردار تهران مي دانس��تند، صرفاً به اين دليل او را كنار 
گذاشتند كه از ورود يك نفر از جناح مقابل به تركيب شوراي شهر ممانعت 
به عمل آورند. حالا كه نجفي از مديريت شهرداري كنار گذاشته شده، مجدداً 
اعضاي شوراي شهر بر همان استدلال پيشين خود از انتصاب هاشمي به سمت 
شهرداري جلوگيري مي كنند. تلاش اعضاي شوراي شهر تهران براي انتخاب 
فردي خارج از شورا و ممانعت از خروج هاشمي از تركيب شورا نشانگر خروج 
شوراي اسلامي شهر تهران از مسير اهداف و وظايف آن است و هزينه گزافي 

براي مردم شهر تهران به بار آورده است. 
هم اينك شهر 15 ميليون نفري تهران كه به مثابه يك كشور است، فاقد شهردار 

است و عمل شورا بيانگر اين حقيقت تلخ است:
1- متأسفانه منافع حزبي بر منافع مردم و تلاش براي حل مشكلات فراوان 

مردم پيشي گرفته است.
2- ظاهراً ورود يك نفر از جناح رقيب به تركيب شورا براي اعضاي اصلاح طلب 
فعلي آنقدر سنگين و پرخطر است كه حاضر به ذبح منافع مردم و هزينه كردن 

از جيب مردم براي جلوگيري از ورود وي هستند. 
۳- بقا و انسجام حزبي با ورود يك نفر از فرد از جناح مقابل آن چنان به خطر 
مي افتد كه حاضر به فدا نمودن مردم و معطل گذاشتن امور شهر بزرگ تهران 

هستند.
4- تصويري روشن از پلشتي انحصار طلبي و تماميت خواهي يك جناح و حزب 

سياسي را به نمايش گذاشته است.
بسياري از مردم هم اينك زمزمه مي كنند كه برجسته ترين اقدام شوراي شهر 
تهران تغيير نام خيابان نفت به خيابان مصدق بوده كه به مثابه غفلت از حقوق 
زنده ها و توجه به مردگان است. بي ترديد عملكرد شورا در تغيير نام خيابان نفت 
به مصدق انگيزه هاي سياسي و سياست زدگي اصلاح طلبان را ثابت مي كند. 
سؤال مردم به عنوان صاحبان اصلي شهر اين است كه آيا واقعاً مهم ترين مشكل 
شهر تهران تغيير نام يك خيابان بوده است. مردم با جديت تمام پيگير اين مدعا 
هستند كه طي يك سال گذشته كدام اقدام مؤثر را در حوزه هاي سخت افزاري 
و نرم افزاري در كلانشهر تهران داشته اند. كدام خيابان و اتوبان جديد اضافه شده 

و كدام واگن جديد به خطوط مترو تهران اضافه شده است. 
به نظر مي رس��د ك��ه وقت آن اس��ت كه اعضاي محترم ش��وراي اس��لامي 
ش��هر تهران در س��الگرد انتخاب خود ف��ارغ از سياس��ت زدگي و بازي هاي 
جناح��ي در رفت��ار و عملك��رد خ��ود بازنگ��ري و عزم خ��ود را ب��راي حل 
 مش��كلات ش��هري مبتني بر منافع مل��ي بر مناف��ع حزبي ج��زم نمايند. 

 لاریجانی در پاسخ به تهدیدهای ترامپ:
مانورهای دیپلماتيک تأثيری
 بر اراده مردم ایران ندارد

رئی�س مجل�س ش�ورای اس�امی در واکن�ش ب�ه اظه�ارات اخیر 
رئیس جمهور امریکا گفت: چند روز پیش رئیس جمهور خودش�یفته 
و عقب افت�اده امریکا، ایران را تهدی�د کرد. اما بداند ک�ه با این الفاظ 
و ژس�ت های فضاحت آور نمی توان�د روی ملت ایران تاثی�ر بگذارد.

به گزارش ايسنا، علی لاريجانی در اختتاميه سی وپنجمين دوره مسابقات 
بين المللی ق��رآن كريم در مصلای ام��ام)ره( گفت: يك��ی دو روز پيش 
رئيس جمهور خودشيفته و عقب افتاده امريكا ايران را تهديد كرد. آيا تصور 
می كنيد با اين تهديد روش ملت ايران تغيير می كند؟ چرا نمی فهميد فكر 
می كنيد با اين حرف های تند ايرانی ها را عصبان��ی می كنيد؟وی ادامه 
داد: ايرانی ها شما را می شناسند. ملت ايران ملتی باتجربه و صبور است 
اما بايد از غضب صبر آنها بترس��يد. اين تحليل كه فكر می كنيد با الفاظ 
و ژس��ت های فضاحت آور می توانيد روی ملت اي��ران تاثير بگذارد، غلط 
است چون ملت ايران به قرآن تكيه كرده است.وی تاكيد كرد: مانورهای 
ديپلماتيك شما تاثيری روی اراده ملت ما چه در موضوع هسته ای و چه 
در س��اير امور ندارد. ما راهی را كه امام )ره( برای مان طراحی كرده ادامه 
می دهيم و به س��نت امام مبنی بر دفاع از مظلوم افتخار می كنيم.رئيس 
مجلس شورای اس��لامی ادامه داد: افتخار می كنيم كه در قانون اساسی 
ما آمده كه بايد از هر مظلومی در دنيا حمايت شود. اين كه امروز از مردم 
فلسطين و يمن حمايت می كنيم دليلش آن اس��ت كه آنها گرفتار يك 
مشت درنده ش��ده اند.وی خطاب به صهيونيست ها و امريكايی ها گفت: 
بدانيد كه رفتارتان را رصد می كنيم و به موقع جواب می دهيم. اين رفتارها 
و كارهای شما تاثيری در مسير و اراده ما ندارد. ما همان راه روشنی را كه 
امام )ره( در انقلاب پايه گذاری كرده است،  ادامه می دهيم. ملت بزرگ ما 
به قرآن تمسك كرده و در مقابل رفتارهای گستاخانه شما با استقامت و 
پايداری می ايستد.وی خاطرنشان كرد: كشورهای دمدمی مزاج كه هر روز 
بر روی يك سكه هستند امروز دريوزگی رژيم صهيونيستی را می كنند و 
می خواهند رابطه برقرار نمايند كه هيچ آينده ای پيش روی آنها نيست 
چون آنها حتی در برابر ابرقدرت ها مرتبه ای ندارند.لاريجانی افزود: اين كه 
كسينجر می گويد منابع نفتی منطقه از اعراب برای آنها ارزشمندتر است، 
دردآور اس��ت. چه كرديد كه اين تلقی برای آنها به وج��ود آمد. اعراب، 
مسلمان و پيرو رسول الله هستند اما برخی از رهبران آنها كارهايی كرده اند 

كه آنها را به مسلمانان گستاخ نموده اند.

در حال��ي ك��ه كمت��ر از 2۰ روز ت��ا تصمي��م 
رئيس جمهور امري��كا براي ماندن ي��ا خروج از 
برجام مانده اس��ت، مقامات جمهوري اسلامي 
ايران، ضم��ن تأكيد بر اينكه برج��ام يك جمله 
كم و زياد نخواهد ش��د، در عين حال از مواجهه 
جامع ايران در صورت شكست برجام مي گويند 
و همزمان ب��ه اروپايي ها هش��دار مي دهند اگر 
علاقه مند به راضي كردن ترامپ هس��تند، بايد 
از جيب خود خرج كنند و نبايد دست در جيب 

مردم ايران كنند. 
دكتر روحان��ي، رئيس جمهور كش��ورمان روز 
گذشته در پايان سفر دو روزه اش به آذربايجان 
شرقي طي نشستي خبري در تبريز بخش زيادي 
از س��خنان خود را به مس��ئله برجام و تحولات 
منطقه اي اختصاص داد و با تأكيد بر اينكه امريكا 
خودش به دليل عدم عمل به تعهداتش در برجام 
روي صندلي اتهام است، گفت:اگر اروپا علاقه مند 
به راضي كردن ترامپ است، بايد از جيب خودش 
خرج كند و نمي تواند دست در جيب مردم ايران 
كند. وي اضافه كرد: حضور امريكا در منطقه هيچ 
وقت نتيجه اي جز ايجاد ناامني نداش��ته است و 
اين در حالي است كه جان مردم همه كشورهاي 

منطقه براي ما مهم است. 
   هیچ تغییري در برجام نمي پذیریم

رئيس جمهور س��پس به عواقب خ��روج امريكا 

از برجام اش��اره كرد و با بي��ان اينكه برنامه هاي 
جديد و جامعي در صورت شكست برجام آماده 
اجراست، گفت: به مردم ايران اطمينان مي دهم 
كه اگر برجام از بين برود، اين كشورهاي غربي 
خواهند بود كه با التم��اس و خواهش حضور ما 
در پاي ميز مذاكره را خواس��تار مي ش��وند. وي 
با تأكيد بر اينكه برجام ي��ك توافق بين المللي 
بوده كه در شوراي امنيت ملي تأييد شده است، 
اظهار كرد: برجام يا مي ماند يا از بين مي رود اما 
هيچ تغييري در آن قابل قبول نيست. وي ادامه 
داد: همان عده اي ك��ه خواس��تار تغييراتي در 
برجام هستند بايد بدانند كه يا برجام را اينگونه 
بپذيرند يا با تمامي آن خداحافظي كنند. روحاني 
با تأكيد بر اينكه مذاكره اروپا با امريكا در موضوع 
برجام ربطي به جمهوري اسلامي ايران ندارد، به 
كشورهاي غربي هشدار داد كه اگر منافع ايران 
تضمين نشود هيچ توافقي در ميان نخواهد بود. 
رئيس جمهوري با تأكيد ب��ر اينكه تهديد ايران 
پوچ و بي اساس است، ادامه داد: رئيس جمهوري 
امريكا بداند كه در صورت شكست برجام با شيب 
تندي به فعاليت هاي صلح آميز هسته اي ادامه 

خواهيم داد. 
روحاني در ادامه حض��ور نيروهاي امريكايي در 
منطق��ه را نقد ك��رد و افزود: حض��ور امريكا در 
منطقه به نفع هيچ كش��ور و ملتي نيست و هيچ 

كس��ي نمي تواند ادعا كند كه حضور امريكا در 
منطقه امنيت را به ارمغان آورده اس��ت؛ امريكا 
با فريب برخي كشورهاي منطقه و توهم دشمن 
س��ازي، فقط جيب آنان را خالي مي كند. وي با 
تأكيد بر اينكه ايران همواره مسير صلح و دوستي 
را در منطقه دنبال مي كند، اف��زود: جان مردم 
يمن، عربستان، امارات، عراق و همه كشورهاي 
منطقه براي ما مهم اس��ت و تهديدي از س��وي 

ايران كشورهاي منطقه را در بر نمي گيرد. 
    آماده ایم حافظ عربستان باشیم

روحاني همچنين در مراسم جشن رويداد تبريز 
2۰18 با اشاره به اينكه بسياري از مشكلاتي كه 
امروز با آن مواجه هستيم به خاطر نگاه ناصحيح و 
غيردقيق به جهان و انسان ها و تعبيرات و مواضع 
ناصحيح نسبت به ملت هاس��ت، گفت: امروز به 
وضوح با نگاه به منطقه خاورميانه و غرب آس��يا 
كه حساس ترين نقطه دنيا و جهان اسلام است، 
مش��كلات را در يمن مجروح، عراق دچار آلام، 
سوريه ويران و در مشكلات افغانستان و شمال 
آفريقا و ظلم صهيونيس��ت ها نس��بت به مردم 
فلس��طين، مش��اهده مي كنيد. روحاني با بيان 
اينكه عده اي تصور مي كنند كه اين سرزمين بايد 
طبق اراده آنها حركت كند، افزود: تصور مي كنند 
كه كاخ س��فيد بايد ب��راي خاورميان��ه تصميم 
بگيرد و براي هميشه يك رژيم غاصب و ظالم در 

سرنوشت مردم برخي كشورها مسلط باشد و آنها 
ذخاير دنياي عرب را به غارت ببرند. 

رئيس جمهور با بيان اينكه آنها چش��م طمع به 
طلاي سياه نهفته در اين منطقه و حساب هاي 
ميلياردي برخي كش��ورهاي ع��رب در منطقه 
دارند، خطاب به آنها گفت: طمع حس��اب هاي 
پرپ��ول و طلاي س��ياه، عقل را از ش��ما ربوده و 
هر روز س��خني مي گوييد كه با ش��أن منطقه، 
ملت ها و قرن جديد سازگار نيست و به صراحت 
اعلام مي كنيد كه ما با پ��ول ديگران در منطقه 
مي مانيم. پس شما جيره خوار ديگران هستيد و 
ارتش و نيروي مسلح شما به دنبال منبعي است 
كه آن را بدزدد و از آن ارتزاق كند. وي با تأكيد بر 
اينكه ملت هاي منطقه از جمله در عراق، منطقه 
را حفظ كرده اند، اظهار داش��ت: م��ا آماده ايم تا 
حافظ عراق در منطقه باشيم. ما آماده ايم حافظ 
عربستان باشيم و ما حاضريم كمك حال مردم 

منطقه باشيم. 
رئيس جمهور تصريح ك��رد: اگر نيروهاي بيگانه 
براي هميشه از منطقه بروند، منطقه روي امنيت 

را خواهد ديد. 
   با برجام راستگویي ایران را ثابت کردیم

روحان��ي با بي��ان اينكه حض��ور بيگان��گان در 
افغانس��تان و عراق و پرورش تروريس��ت ها در 
منطقه و در اختيار قرار دادن هواپيما و س��لاح 
به عربس��تان براي بمباران مردم يمن ناشي از 
نگاه غلط و سخنان نادرست آنهاست، گفت: شما 
هر روز سخناني مي گوييد كه موجب گسترش 
ناامني مي شود و رئيس جمهور امريكا مي گويد 
با فلان رهبر كش��ور اروپاي��ي مي خواهيم براي 
يك قرارداد هف��ت جانبه تصمي��م بگيريم. در 
حالي كه حقي براي اي��ن تصميم گيري نداريد. 
رئيس جمه��ور ب��ا تأكيد ب��ر اينك��ه جمهوري 
اسلامي ايران حس��ن نيت خود را به عالم نشان 
داده و ثابت كرده تمامي ايرا ن هراس��ي هايي كه 
انجام ش��ده غلط بوده و ايران هرگ��ز به دنبال 
س��لاح كش��تار جمعي نيس��ت، گفت: ما ثابت 
كرديم كه پرونده س��ازي ها عليه ايران در قالب 
PMD ناصحي��ح بود و برخلاف ع��دل و قانون 
تحت فصل هفتم منش��ور س��ازمان ملل متحد 
قرار گرفته بودي��م. روحاني خاطر نش��ان كرد: 
ما با اين تواف��ق، تهمت ها را زدودي��م و به دنيا 
ثابت كرديم ك��ه امريكا و رژيم صهيونيس��تي 
در طول دهه ها و سال ها نس��بت به ايران دروغ 
مي گفتند و راس��تگويي ملت ايران را به واسطه 
برجام ثابت كرديم. رئيس جمه��ور تأكيد كرد: 
آن كس��اني كه حرف از تصميم گي��ري درباره 
آينده برجام مي زنند، بايد ابتدا نشان دهند كه 
در دو سال گذشته براي اجراي اين توافق و عمل 
به تعهدشان چه كرده اند و آيا اخلاق را مراعات 

كرده و به عهد خود پايبند بوده اند. 
   ترامپ تاجري کاسب است نه سیاستمدار

روحاني با اشاره به دردس��ر آفريني هاي روزانه 
افُكِ و تهديد بانك هاي بين المللي براي همكاري 
با ايران، اف��زود: هر روز با بيان و كلام نادرس��ت 
نس��بت به رفت و آمد ملت اي��ران و ديگر مردم 
مس��لمان، س��خن گفته و مانع تراشي مي كنند 
كه هم��ه اين اقدام��ات برخلاف برجام اس��ت. 
رئيس جمهور افزود: باي��د اول آنچه را كه تعهد 
و امضا كرده اي��د، به مل��ت ايران ثاب��ت كنيد.  
روحاني با اش��اره به اينكه رئيس جمهور امريكا 
برجام را قراردادي بس��يار بد و خطرناك عنوان 
كرده، افزود: مگر گذش��تگان و مسئولان قبلي 
دولت امريكا نمي فهميدند و ندانس��تند كه اين 
قرارداد خوب است يا بد؟ و امروز كسي كه هيچ 
سررشته اي در سياس��ت و معاهدات بين المللي 
نداش��ته و يك كاس��ب، تاجر و برج س��از است، 
چطور مي خواه��د راجع به مس��ائل بين المللي 
نظر دهد. رئيس جمهور با بيان اينكه دش��منان 
همواره به دنبال تهديد مل��ت ايران و ملت هاي 
منطقه بوده اند، گفت: مشكل اساسي در دنياي 
امروز مواجه شدن با سياس��تمداراني است كه 
ابعاد سخنان و تصميمات خود را به خوبي درك 

نمي كنند؟

دبیر شوراي نگهبان:
باید از نيروي انتظامي

 در برخورد با منكرات حمایت شود
دبیر ش�وراي نگهبان با اظه�ار نگراني از وضعیت نابس�امان حجاب 
در کش�ور گفت: بای�د از مأم�وران نی�روي انتظام�ي در برخ�ورد با 
منک�رات حمای�ت کنی�م و تس�لیم هجمه هاي نادرس�ت نش�ویم. 
به گزارش ايرنا، آيت الله احمد جنتي روز گذشته در جلسه شوراي نگهبان 
تأكيد كرد: وظيفه ما اين است كه در اين زمينه حامي نيروهاي مسلح كشور 
از جمله نيروهاي انتظامي، سپاه و ارتش باشيم كه در غير اينصورت دچار 
خسران جبران ناپذير مي شويم. وي از نمايندگان مجلس شوراي اسلامي 
براي حمايت قاطع خود از رش��ادت هاي سپاه پاس��داران انقلاب اسلامي 
قدرداني كرد. دبير شوراي نگهبان به سالگرد واقعه طبس و شكست امريكا 
اشاره كرد و افزود: طوفان شن مأمور الهي بود تا نقشه هاي شيطاني و شوم 
امريكا را برآب كند و اين شكست مفتضحانه موجب آبروريزي براي اين كشور 
شد. آيت الله جنتي واقعه طبس را درس عبرت آموزي دانست و گفت: اگر ما 
روحيه انقلابي، الهي و جهاد را در مسير الهي حفظ كنيم، نزول نصرت الهي 
از آسمان و زمين مستمر است. وي با هشدار درباره گرفتاري جامعه به قدرت 
طلبي، مقام پرستي و دنياپرستي خاطرنشان كرد: مشكلات و گرفتاري هاي 
امروز ما مثل مشكلات بانكي كه وجود دارد، ناشي از تضعيف روحيه انقلابي 
است. دبير شوراي نگهبان مجاهدات نيروهاي حزب الله تحت هدايت ولي 
فقيه را خنثي كننده نقشه هاي شيطاني دانست و اضافه كرد: به فضل الهي 
انقلاب ما از اين مراحل نيز عبور مي كند. آيت الله جنتي همچنين در بخش 
ديگري از سخنان خود با يادآوري مشكلات معيشتي مردم به ويژه در روستاها 

چاره انديشي مجدانه مسئولان براي كمبود آب را خواستار شد. 

رئیس قوه  قضائیه:
نباید اجازه دهيم نگاه مردم به نظام

 نگاه ناكارآمدي باشد
رئیس قوه قضائیه با تأکید ب�ر اینکه نباید اجازه دهی�م نگاه مردم به 
نظام، نگاه ناکارآمدي باش�د، تصریح کرد: هر گوشه دستگاه قضایي، 
حجم زیادي از خدمات را ارائه مي کند و جهاد در این کار، صبر در برابر 
کمبودها و انجام هر کاري است که امید مردم به نظام را افزایش مي دهد. 
به گزارش اداره كل روابط عمومي قوه  قضائيه، آيت الله آملي لاريجاني در 
پانزدهمين همايش سراس��ري رؤساي كل دادگس��تري و دادستان هاي 
سراسر كشور در ساري گفت: نگاهي اجمالي به قانون اساسي نشان مي دهد 
كه قوه قضائيه مسئوليت ها، تكاليف و اختيارات بسيار موسعي دارد. اگر تنها 
به اصل 156 توجه كنيد، اين مسئله روشن مي شود. بندهاي مختلف اين 
اصل صراحتاً تكاليف، مسئوليت ها و اختيارات گسترده اي را براي قوه  قضائيه 
پيش بيني كرده كه فصل خصومت و رسيدگي به شكايات و تعديات، فقط 

برخي از اين وظايف است. 
رئيس قوه قضائيه ادامه داد: براي انجام اين وظايف لااقل دو مسئله مهم را بايد 
در نظر بگيريم؛ يكي فهم و شناخت اين وظايف كه هميشه كار آساني نيست 
چون بسياري از اصول قانون اساسي نياز به تبيين دارد و ديگري اقداماتي 
كه بايد انجام دهيم. آيت الله آملي لاريجاني در خصوص اين اقدامات، اولين 
گام براي انجام صحيح وظايف را وجود عزم راسخ در ميان مديران و كاركنان 
دستگاه قضايي دانست و تصريح كرد: امروز تمام دشمنان و سلطه جهاني در 
اين مقام هستند كه قوه قضائيه را از انجام وظايفش بازدارند. گرچه نظرشان 
فراتر است و با كل نظام مسئله دارند ولي هجمه هاي آنها عليه قوه قضائيه، 
گسترده تر از جاهاي ديگر است. رئيس قوه قضائيه با اشاره به طرح برخي 
ادعاهاي حقوق بشري اظهار كرد: از بحث حقوق بشر تا كوچك ترين آرايي 
كه در دادگاه ها و دادس��راهاي ما صادر مي شود، برايشان موضوعي جهت 
تاختن به قوه قضائيه جمهوري اسلامي و تخريب اين ركن نظام است. البته 
برخي افراد در داخل نيز همين مسير را طي مي كنند. شبكه هاي اجتماعي 
امروز براي تخريب اركان نظام، به خدمت نظام سلطه، ضد انقلاب و منافقين 
درآمده است. رئيس قوه قضائيه تأكيد كرد: سلطه جهاني در مقام شكستن 
اراده هاست. مسئولان قضايي بايد محكم و مردانه در راه هدف خود، در مقابل 
همه هجمه ها ايستادگي كنند؛ البته ايستادگي و اقتدار، به معناي تخلف از 
قانون نيست. لاريجاني افزود: همه اين هجمه ها وجود دارد اما بايد بر حرف 
حق و انجام وظيفه خود ايستاد. اينطور نباشد كه اراده ها بلغزد. عده اي همان 
تخريب ها را با لعاب اصلاح در داخل انجام مي دهند. در اين ميان، مهم ترين 
كار ما همين عزم راسخ است. رئيس قوه قضائيه، كار جهادي را فراتر از عزم 
راسخ دانست و خاطرنشان كرد: از آنجا كه حجم پرونده هاي وارده و وسعت 
كار دستگاه قضايي توأم با كمبود نيروي انساني و امكانات است، نيازمند كار 

جهادي هستيم. 
آيت الله آملي لاريجاني با تأكيد بر اينكه نبايد اجازه دهيم نگاه مردم به نظام، 
نگاه ناكارآمدي باشد، تصريح كرد: هر گوشه دستگاه قضايي، حجم زيادي از 
خدمات را ارائه مي كند و جهاد در اين كار، صبر در برابر كمبودها و انجام هر 
كاري است كه اميد مردم به نظام را افزايش مي دهد. آيت الله آملي لاريجاني 
در ادامه با تأكيد بر لزوم برخورد جدي با جرايم خصوصاً جرايم مهمي كه 
امنيت كشور را تحت تأثير قرار مي دهد، اظهار كرد: امنيت، داراي شعبي 
اس��ت. يكي از مهم ترين كارهايي كه بايد در شرايط اقتصادي فعلي انجام 
دهيم، مبارزه جدي با قاچاق كالاست كه اقتصاد كشور را به هم ريخته است. 
گرچه عمده اين كار بر عهده دستگاه هاي اجرايي است و از واردات بي رويه 
كالاهاي غيرضروري بايد به دقت جلوگيري شود اما مقامات قضايي نيز بايد 
مراقب باش��ند كه در اين عرصه كوتاهي صورت نگيرد. رئيس قوه  قضائيه 
سپس با تأكيد بر لزوم اتخاذ تدابير پيشگيرانه از سوي دادستان ها براي احياي 
حقوق عامه، خاطرنشان كرد: احساس امنيت مردم مهم تر از خود امنيت است 

و دادستان ها بايد اقدام جدي براي تحقق اين امر داشته باشند. 

حدادعادل: ازشفافيت مخصوصاً 
در امور مالي استقبال مي كنيم

م�ا از ش�فافیت مخصوص�اً در ام�ور مال�ي اس�تقبال مي کنی�م 
والبت�ه اص�رار داری�م ای�ن ش�فافیت گزینش�ي نب�وده و ب�ه دور 
از ن�گاه سیاس�ي و جناح�ي ب�راي هم�ه دس�تگاه ها باش�د. 
غلامعلي حدادعادل، رئيس فرهنگستان زبان و ادب فارسي درپي بحث هاي 
اخير پيرامون اعلام بودجه نهادها، درباره شفافيت در هزينه ها در گفت وگو 
با فارس اظهار داشت: از قديم گفته اند آن را كه حساب پاك است از محاسبه 
چه باك است؛ ما از شفافيت مخصوصاً در امور مالي استقبال مي كنيم والبته 
اصرار داريم اين شفافيت گزينشي نبوده و به دور از نگاه سياسي و جناحي 

براي همه دستگاه ها باشد. 
حدادعادل همچنين درپاسخ به اقدامات انجام شده درباره شفافيت بودجه 
دريافتي فرهنگستان و بنياد سعدي افزود: درخصوص بودجه فرهنگستان 
و بنياد كاملًا از موضوع رسيدگي اس��تقبال مي كنيم و در حال حاضر نيز 
نمايندگان ديوان محاسبات كشور بنابر روش هرساله خود در فرهنگستان 
مستقر هستند وبه حساب ها به صورت دقيق رسيدگي مي كنند. كساني كه 
مي خواهند بدانند بودجه تخصيصي به چه مصارفي رسيده مي توانند به قول 
و گزارش ديوان محاسبات و كارشناسان آنها اعتماد و مراجعه كنند و ازميزان 
ديون و بدهي هاي معوق فرهنگستان نيز مطلع شوند. حدادعادل همچنين 
درباره بودجه بنياد سعدي گفت: بنياد سعدي كه وظيفه حفظ و گسترش 
زبان فارسي در خارج كشور را به عهده دارد، بودجه اش صرف پرداخت حقوق 
استاداني مي شود كه دربيش از2۰۰ كلاس در سراسر جهان به علاقه  مندان 
زبان فارسي تدريس مي كنند كه با افزايش نرخ ارز، ارزش اين بودجه به همان 
نسبت كم شده است. رئيس فرهنگس��تان زبان فارسي و بنيادسعدي در 
واكنش حاشيه سازي هاي فضاي مجازي نيز گفت: همانطور كه گفتم ديوان 
محاسبات و كارشناسان آن ناظر صرف بودجه هستند اما بايد درباره خودم نيز 

بگويم به عنوان رئيس فرهنگستان يا بنياد حقوقي دريافت نمي كنم.  

سيد عبدالله متوليان

     ایرنا: نماز عبادي - سياس��ي جمع��ه اين هفته ته��ران به امامت 
حجت الاسلام سيد محمد حسن ابوترابي فرد در دانشگاه تهران برگزار 

مي شود. 
      تس�نیم: حميدرضا مقدم فر، مش��اور فرمانده كل سپاه پاسداران 
انقلاب اس��لامي با بيان اينكه يكي از مهمترين تهديدها عليه كش��ور 
مسئله »نفوذ« است، گفت: س��پاه براي مقابله با تمام ابعاد و گونه هاي 

تهديد عليه انقلاب اسلامي آماده است. 
     فارس:182 نفر از نمايندگان مجلس در بيانيه اي از پيام رسان هاي 

داخلي حمايت كردند. 

از 23 تیر ماه 94 که ایران و 1+5  س�رانجام به    گزارش
توافق موسوم به برجام رسیدند، قریب به سه 
سال می گذرد؛ توافقی که قرار بود بر اساس آن ایران از بسیاری از حقوق 
مسلم هسته ای خود دست  بکشد و در مقابل 1+5  تحریم های ایران را بر 
دارد. در این مدت ایران از بس�یاری از حقوق حقه خود بر اساس برجام 
دست کشید. غنی س�ازی اورانیوم را کاهش داد، چند سایت هسته ای 
خ�ود را تا مرز تعطیل�ی پیش برد و نظارت ه�ای بی س�ابقه ای بر برنامه 
هس�ته ای خ�ود را پذیرف�ت. در ط�رف مقابل ام�ا رف�ع تحریم  ها که 
اساسی   ترین و جدی   ترین تعهد بود، هرگز آنگونه که باید عملیاتی نشد 
و موانع پیدا و پنهانی از سوی امریکایی  ها بر سر راه همکاری بانک های 
خارجی با ایران گذاشته شد که به اعتراف دولتمردان نتیجه این توافق 
دستاوردی چون »تقربیاً هیچ « برای جمهوری اس�امی ایران نداشته 
است.  در طول این سه سال هرگاه دلسوزان کشور غیر قابل اعتماد بودن 
امریکا را یاد آوری کرده و خواس�تار بازنگری در سیاست های دولت در 
مواجهه با برجام ش�ده اند، منتقدان را با عبارات توهین  آمیز که شاید 

شماره آن از 70 هم گذشته است، نواختند تا باب هرگونه نقد اصاحی در 
این زمینه مس�دود ش�ود. از این رو با مفهوم س�ازی منتقدان برجام به  
»دلواپس« تاش کردند آنها را بایکوت کنند.  با روی کارآمدن ترامپ در 
امریکا که همواره برای برجام خط و نشان کشیده و تهدید می کند، برجام 
را ی�ا آنگونه ک�ه او می خواهد باید بازنگری ش�ود یا پ�اره خواهد کرد، 
مسئولان دولتی و در راس آنها رئیس جمهور هم خطر شکست برجام را 
احساس کرده و آنها هم اکنون دلواپس برجام شده اند. دونالد ترامپ پس 
از آنکه س�ه بار تحریم های ایران را تعلیق کرده است، تهدید کرده 22 
اردیبهش�ت ماه جاری دیگ�ر تعلیق تحریم  ه�ا را امض�ا نخواهد کرد. 
موضوعی که اگر رنگ واقعی به خود بگیرد، به این معناس�ت که امریکا 
عماَ به توافق هسته ای پش�ت پا زده و از آن خارج ش�ده است. اکنون 
مقامات کش�ور با درک این مس�ئله می گویند، چنانچ�ه ترامپ چنین 
تصمیمی را بگیرد، باید منتظر تبعات بین المللی آن هم باشد. عاوه بر 
این جمهوری اس�امی هم این حق را برای خود قایل است که بر اساس 

طرح جامعی که در این زمینه پیش بینی کرده است، عمل کند.

وحید عبدي |  مهر

روحاني: اروپا برای راضی کردن ترامپ از جیب خود خرج کند 

آخرین  دلواپس برجام


